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Ændringsforslag og protokolbemærkninger til BUU-mødet den 23. april 2025 

 

Nr. 

 

 

Titel og beslutnings-

punkt 

 

Ændringsforslag 

 

Protokolbemærkning  

 

 

2. 

 

 

2. behandling af budget-

forslag 2026 

Børne- og Ungdomsforvalt-

ningen (BUF) indstiller til 

Børne- og Ungdomsudval-

get (BUU), 

1. at forslag til opfyl-

delse af kravet om 

nye effektiviseringer 

på 24,4 mio. kr. god-

kendes, 

2. at beslutte, hvilke 

bevillingsudløb, det 

er relevant at videre-

føre og henvise til 

forhandlingerne om 

budget 2026, og 

hvilke udløb, som 

udvalget selv finan-

sierer med budget-

forslaget og 

3. at de obligatoriske 

bilag til kommunens 

budget - opfølgning 

på investeringsfor-

slag fra 2018 og 

frem, udvalgsafsnit, 

takstbilag og bevil-

lingsoversigt til bud-

getforslag 2026 - 

godkendes. 

 

F stiller følgende ændringsfor-

slag i tilknytning til indstillin-

gens 2. at-punkt: 

 

”At bevillingen til Cool Kids 

og Chilled videreføres og at 

der anvises finansiering via det 

alternative effektiviseringsfor-

slag ”1.11 Rammebesparelse 

på de administrative enhe-

der”, skaleret til 1,4 mio. kr.”. 

 

- 
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3. 

 

 

Distriktsændringer for 

skoleåret 2026-27 - før 

høring 

 

Børne- og Ungdomsforvalt-

ningen (BUF) indstiller til 

Børne- og Ungdomsudval-

get (BUU), 

1. at forslag om at flytte 

karré 17001C, del af 

karré 17004 og del af 

17005a fra Skolen i 

Sydhavnen til Skolen 

ved Dybbølsbro sen-

des i høring, 

2. at forslag om at flytte 

karré 14605-14608 

og rode 142 fra Nør-

rebro Park Skole til 

Rådmandsgade Skole 

og Guldberg Skole 

samt at flytte rode 

152 fra Rådmands-

gade til Guldberg 

Skole sendes i høring 

og 

3. at forslag om at flytte 

Blågård Skoles di-

strikt for 7.-9. klasse 

til Nørrebro Park 

Skole sendes i hø-

ring. 

 

C stiller følgende ændrings-

forslag i tilknytning til indstil-

lingens 1. at-punkt: ”At Eng-

have Brygge ikke skifter skole-

distrikt”. 

 

 

- 

 

4. 

 

 

Model for basispladser i 

Københavns dagtilbud – 
før høring 

 

- 

 

Å ønsker følgende tilført be-

slutningsprotokollen: ”I ind-

stillingen indgår følgende 
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Børne- og Ungdomsforvalt-

ningen indstiller til Børne- 

og Ungdomsudvalget, 

1. at modellen og prin-

cipperne for institu-

tioner med basis-

pladser sendes i hø-

ring. 

formulering: ”Der bliver 
fremover stillet krav om, at 

institutioner med basisplad-

ser skal have høj kvalitet, og 

derfor skal områdeledelsen 

reagere på dalende kvalitet 

ved at stoppe indskrivningen 

eller flytte basispladser, evt. 

midlertidigt, hvis en institu-

tion er på vej på særlig ind-

sats. Generelt viser tilsynet 

med basisinstitutionerne i 

dag, at der er en høj kvali-

tet.” Det forekommer at 
være en bedre løsning, at 

områdeledelsen, hvis det 

skønnes hensigtsmæssigt, 

kan stoppe indskrivningen el-

ler flytte basispladsen – uden 

at dette dog sker pr. automa-

tik”. 

 

 

 

5. 

 

 

Revidering af Styrelses-

vedtægt for Folkeskolen 

i Københavns Kom-

mune - 1. behandling 

Børne- og Ungdomsforvalt-

ningen indstiller til Børne- 

og Ungdomsudvalget, 

1. at den reviderede 

version af Styrelses-

vedtægt for Folke-

skolen (jf. bilag 1) 

drøftes mhp. be-

handling i BUU den 

14. maj 2025 og 

 

 

A, C og Ø stiller ændrings-

forslag om at forvaltningens 

forslag til revideret styrelses-

vedtægt til behandling på 

BUU-mødet den 14. maj 2025 

også skal omfatte følgende: 

1. at elevrepræsentan-

terne i elevrådet og i 

skolebestyrelsen skal 

vælges af eleverne selv, 

2. at på skoler, hvor der 

også er en KKFO, så 

skal der være en med-

arbejderrepræsentant 

 

 

- 
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efterfølgende ende-

lig behandling i Bor-

gerrepræsentatio-

nen, 

2. at Guldberg Skole og 

Tove Ditlevsen 

Skole ophører som 

Københavns Kom-

munes klimaskoler, 

3. at drøfte, om Styrel-

sesvedtægt for Fol-

keskolen skal inde-

holde oplysninger 

om, hvilke skoler 

der har modtagel-

sesklasser, men ikke 

på hvilke klassetrin, 

mhp. behandling i 

BUU den 14. maj 

2025 og efterføl-

gende endelig be-

handling i Borgerre-

præsentationen, 

4. at de foreslåede ju-

steringer vedrø-

rende modtagelses-

klasser (jf. bilag 4) 

drøftes mhp. be-

handling i BUU den 

14. maj 2025 og ef-

terfølgende endelig 

behandling i Borger-

repræsentationen og 

5. at tage til efterret-

ning, at delegation til 

skoleledelsen af 

kompetencen til at 

reducere undervis-

ningstiden behandles 

i BUU den 14. maj 

for KKFO’en i skolebe-
styrelsen, 

3. at medarbejderrepræ-

sentanterne i skolebe-

styrelsen både har en 

ytringsret og en yt-

ringspligt overfor sko-

lebestyrelsen omkring 

alvorlige udfordringer i 

skolen, så der er sikret 

fuld åbenhed omkring 

det i skolebestyrelsen, 

4. at alle medarbejderre-

præsentanter i skole-

bestyrelsen skal have 

samme særlige beskyt-

telse som tillidsrepræ-

sentanter og arbejds-

miljørepræsentanter 

ifm. Bestyrelsesarbej-

det, 

5. at modtageklasser skal 

placeres ved skoler, 

hvor der er et stærkt 

fagmiljø bag dansk som 

andetsprog og  

6. at der skal indskrives 

et princip om, at det er 

et mål for de køben-

havnske skoler, at ele-

ver ikke alene skal 

være modtagere af un-

dervisning men også 

medskabere af den. 
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2025 og efterføl-

gende endeligt be-

handles i Borgerre-

præsentationen. 

 

7. 

 

Høringssvar til udkast til 

klimastrategi og klima-

handleplan 

 

Børne- og Ungdomsforvalt-

ningen indstiller til Børne- 

og Ungdomsudvalget, 

 

1. at Børne- og Ungdoms-

udvalgets høringssvar til ud-

kast til Klimastrategi 2035 

og Klimahandleplan 2026-

2028 godkendes, jf. bilag 4. 

 

 

C stiller følgende ændrings-

forslag til høringssvaret: 

 

”At kapital 8 i klimastrategien 

udgår, da den ikke har en di-

rekte CO2-reducerende ef-

fekt”. 

 

C stiller ændringsforslag om 

følgende tilføjelse til hørings-

svaret: 

 

”At den daglige kørsel på over 

4.100 km om dagen med dag-

tilbudsbørn begrænses for at 

reducere CO2-udledningen 

og for at begrænse børnenes 

tid i bus samt for at bedre 

fremkommeligheden og trafik-

sikkerheden”. 

 

 

 

C ønsker følgende tilført be-

slutningsprotokollen: ”Vi 

konservative synes, at Kø-

benhavns Kommune skal 

have en ambitiøs klimastra-

tegi, hvor kommunen går 

forrest, men blander sig min-

dre i, hvad københavnerne 

gør hjemme ved køkken- og 

spisebordene. Vi er glade for 

de høje ambitioner med at 

energirenovere kommunale 

bygninger og begrænse bru-

gen af vand, varme og elek-

tricitet. Vi er også glade for, 

at kommunen i sine indkøb i 

milliardklassen er ambitiøse 

og meget klimabevidste. Vi 

savner fokus på, hvordan 

kommunen kan begrænse 

trængslen ved bl.a. at redu-

cere busser og udflytterbus-

ser. Vi ser gerne, at vi får 

bygget flere cykelstier og 

mere Metro for at motivere 

til grøn transport. Vi ser også 

gerne, at prisen i den kollek-

tive trafik reduceres. Vi sav-

ner fokus på stormflods- og 

skybrudssikring, der udsæt-

ter byen og mange hjem for 

klimamæssige, menneskelige 

og økonomiske katastrofer. 

Vi er imod, at kommunen 
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blander sig i, hvor københav-

nerne holder ferie, eller be-

grænser københavnernes 

muligheder for at spise, som 

man vil. Vi ønsker heller 

ikke, at kommunen skal be-

gynde at undervise i “klima-
retfærdighed” og begynde at 
udskamme mennesker, der 

ikke handler efter bestemte 

kommunalt besluttede over-

bevisninger. Vi siger klart nej 

til kommunal indblanding i 

københavnernes madvalg. 

Kommunen skal ikke blande 

sig i, hvad private skal og må 

servere rundt om i byen. Vi 

er derfor ikke med på et 

kommunalt krav om obliga-

toriske grønne madvalg ved 

stadepladser rundt i byen - 

hvem vil vælge kildevand og 

æbler til julemarked i stedet 

for gløgg og æbleskiver? Vi vil 

gerne have en klimastrategi 

med fokus på konkrete klima 

reducerende tiltag og mindre 

fokus på symbolske forslag 

uden reel CO2-reducerende 

effekt. Generelt ønsker vi, at 

fokus fastholdes på at ned-

bringe CO2-udledninger og 

ikke på at blande sig i, hvor-

dan københavnerne indret-

ter deres tilværelse eller spi-

sevaner. 

 

 

19. 

  

- 

 

Ø ønsker følgende tilført be-

slutningsprotokollen: ”Da 
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B-sag: Forenkling af le-

delsesstruktur på Katri-

nedals Skoles KKFO 

 

LØFTES TIL A-SAG 

fritidshjemmene i 2020 blev 

omdannet til KKFO’er, var 
det med række løfter fra 

Børne- og Ungdomsudval-

get, som skulle sikre fortsat 

fritidspædagogik af høj kvali-

tet og forebygge tendenser 

til ”skolificering” af fritidsin-

stitutionerne. Et af løfterne 

var, at der skulle være lokale 

pædagogiske ledere ved de 

institutioner som efter om-

dannelsen befandt sig på flere 

matrikler. Det mener En-

hedslisten fortsat bør opret-

holdes generelt, men når vi i 

denne sag alligevel vælger at 

gøre en undtagelse og støtte 

samlingen af KKFO’en på Ka-
trinedals skole under én pæ-

dagogisk leder, så er det 

fordi, at det er et klart ønske 

fra både den lokale skolebe-

styrelse og KKFO’ens foræl-
dreråd.” 

 
 


